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Protokół Nr 48 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 28.05.2014r. 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:50. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
3. Zastępca Burmistrza Więcborka   - Iwona Sikorska 
4. Skarbnik Gminy Więcbork   - Alina Kruk 
 
 
Spotkanie rozpoczął powitaniem wszystkich zebranych Przewodniczący Komisji p. Henryk 
Szwochert. Przypomniał on również na wstępie zaplanowany porządek obrad posiedzenia, 
który obejmował: 
 
1. Zaopiniowanie sprawozdań finansowych jednostek gminnych. 
2. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Więcbork wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego za 2013 rok. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 
4. Zaopiniowanie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2014. 
5. Rozpatrzenie wniosku Rady Rodziców Oddziału Przedszkolnego w Borzyszkowie  

w sprawie środków finansowych na remont sali pomocniczej w Placówce. 
6. Sprawy różne. 
 
D powyższego nie wniesiono zmian. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
 
Zgodnie z przyjętą tematyką Przewodniczący Komisji  oddał głos Skarbnik Gminy , która 
omówiła  sprawozdania jednostek gminnych za 2013 rok. 
 
 
Bilans Jednostek Budżetowych – suma bilansowa na koniec 2013 roku wzrosła. Jeżeli 
chodzi o stronę aktywów, wynika to głównie z zakończonych bądź trwających inwestycji. 
Odnotowano zarówno wzrost środków trwałych, jak i wzrost środków w budowie – kwota 
ponad 4.600.000,00 zł dość znacząca z racji zakończenia zadania dotyczącego rewitalizacji 
więcborskiego Rynku / kwota przedsięwzięcia około 3.000.000,00 zł/. W aktywach 
obrotowych znaczących zmian nie ma tj. materiały na zbliżonym poziomie do roku ubiegłego. 
Należności z tytułu dostaw i usług wyższe – tu głównie zaewidencjonowano należności  
z tytułu czynszów dzierżawnych, opłaty za użytkowanie wieczyste, sprzedaż lokali, nadpłaty 
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z tytułu faktur wystawionych na dostawy towarów i usług oraz w głównej mierze należności  
z tytułu zaległych czynszów za najem lokali mieszkalnych przejętych po AZK i naliczone  
 do tego odsetki. W pozostałych należnościach też widać wzrost. Tu zaewidencjonowane są 
głównie należności z tytułu zaległości podatkowych oraz należności wynikające  
z prowadzonego w placówkach funduszu mieszkaniowego. Środki na rachunkach – zgodnie  
z wyciągami bankowymi. Po stronie pasywów widoczny wzrost wartości funduszów 
jednostki, wzrost wartości wyniku finansowego, zobowiązania długoterminowe, to salda 
posiadanych na koniec roku kredytów i pożyczek / dotyczy to gównie Urzędu Miejskiego  
w Więcborku/. Zobowiązania krótkoterminowe wynikają głównie bieżącej działalności 
placówek. Dość wysoki poziom zobowiązań z tytułu dostaw i usług wynika z faktu 
zaewidencjonowania na koniec roku  faktur za rewitalizację Rynku na kwotę ponad 
600.000,00 zł z płatnością w miesiącu styczniu. Pozostałe zobowiązania wynikają z bieżącej 
działalności i są to głownie zobowiązania wynikające z wypłaty wynagrodzenia z grudzień 
2013r. i rozliczenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 
Rachunek wyników – zysk wzrósł do kwoty ponad 5.200.000,00 zł pomimo, że dochody   
z podstawowej działalności – dochody budżetowe są na względnie stałym poziomie. 
W zestawieniu zmian funduszu jednostek budżetowych doskonale widać, jakie pozycje 
wpłynęły na wzrost, a które na zmniejszenie tego funduszu. 
 
Bilans wykonania budżetu – po stronie aktywów ujęte są środki finansowe na koniec roku 
wynikające z wyciągów oraz należności wynikające z bieżącej działalności Gminy. Po stronie 
pasywów powtarza się saldo, jeżeli chodzi o kredyty – zobowiązania długoterminowe, 
zaewidencjonowana jest wypracowana nadwyżka na koniec 2013 roku tj. ponad 1.600.000,00 
zł oraz skumulowany wynik budżetu tzn. to, jaki wynik finansowy był wypracowywany  
w poprzednich latach. Ostatnia pozycja w pasywach, to subwencja otrzymana w grudniu 
ubiegłego roku na miesiąc styczeń br. 
 
Sprawozdanie Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej – suma aktywów zmniejsza się  
z uwagi na dokonywane odpisy amortyzacyjne. Stan środków na koniec roku jest niższy niż 
na koniec roku 2012, więc suma bilansowa zmniejsza się. Zobowiązania wynikają jedynie  
z bieżącej działalności, nie ma zobowiązań wymagalnych. Placówka na koniec roku osiągnęła 
niewielką stratę na poziomie 112,09 zł. Zestawienie zmian w funduszu wskazuje, które 
zdarzenia gospodarcze wpłynęły na zwiększenie, a które na zmniejszenie poziomu funduszu. 
 
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Wi ęcborku – sytuacja w zakresie sumy bilansowej 
podobna, jak w Bibliotece tj. wykazany jest spadek sumy bilansowej. Nastąpiło  
to z podobnych przyczyn tzn. z odpisów amortyzacyjnych oraz niższego niż w roku 2012 
stanu środków finansowych. Strona pasywów – stan wynika z bieżącego funkcjonowania 
jednostki jeżeli chodzi o zobowiązania krótkoterminowe. Nie wystąpiły zobowiązania 
wymagalne. Rachunek wyników Placówka zamknęła niewielkim zyskiem na poziomie ponad 
1.800,00 zł, a jeżeli chodzi o zestawienie zmian w funduszu, to wyszczególnione zostały 
zdarzenia gospodarcze, które wpłynęły zarówno na jego wzrost, jak i zmniejszenie 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 
Obecnych 9 radnych. 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdań głosowało - 5 radnych 
Wstrzymało się od głosu      - 4 radnych 

Opinia pozytywna 
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Z posiedzenia ubył radny Waldemar Kuszewski /obecnych 8 radnych/ 
 
W dalszej części Skarbnik Gminy przedstawiła główne dane sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Więcbork za 2013 rok. 
 
Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XXVI/237/2012       z dnia 28 
grudnia 2012 r. na dzień 01.01.2013 r. po stronie dochodów wynosił: 39.784.050,06 zł., a po 
stronie wydatków: 39.036.502,11 zł. Natomiast po zmianach na dzień 31.12.2013 r. – 
dochody wyniosły: 41.276.064,85 zł., wydatki zaś wyniosły: 40.528.516,90 zł. Zaplanowana 
nadwyżka budżetu na dzień 01.01.2013 r. wynosiła: 747.547,95 zł, w analizowanym okresie 
nie uległa zmianie. Nadwyżka budżetu zostanie przeznaczona na spłatę przypadających na 
rok 2014 rat posiadanych kredytów i pożyczek.  
Na dzień 31.12.2013 r. budżet gminy zamknął się nadwyżką w wysokości  1.656.678,76 zł.  
Dochody majątkowe wykonano w wysokości 3.685.371,94 zł. Uzyskane dochody 
majątkowe stanowią 8,93 % dochodów ogółem. 
Dochody bieżące wykonano w wysokości 37.592.260,58 zł. 
Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na te 
zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. 
Wydatki były realizowane na zasadach i w terminach przyjętych w podpisanych 
porozumieniach. Wykonane wydatki majątkowe stanowią 11,12 % wydatków ogólnych. 
 
Stan wykonania inwestycji w 2013 r. przedstawia się następująco: 

1. Budowa łowiska wędkarskiego przy Jeziorze Gardzinowo w Lubczy – wykonano 
pomost oraz parking. Inwestycja zakończona  w całości.  

2. Budowa chodnika w Śmiłowie i Jastrzębcu – chodnik w Śmiłowie wykonano chodnik 
z kostki betonowej na podsypce cementowo – piaskowej. Inwestycja zakończona  w 
całości. Natomiast budowa chodnika w Jastrzębcu kontynuowana będzie także w 2014 
r. 

3. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo – Borzyszkowo na 
odcinku Lubcza – Borzyszkowo – wykonano utwardzenie drogi masą bitumiczną  600 
m. Założenia roku 2013 wykonano w całości. Kolejny etap inwestycji będzie 
kontynuowany w 2014 r.  

4. Budowa drogi gminnej w obrębie ul. K. Wielkiego, B. Chrobrego w Więcborku - II 
etap – wykonano utwardzenia drogi  kostką betonową 202m. Zadanie w zakresie roku 
2013 zrealizowano. Kontynuacja zadania w 2014 r.   

5. Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej na Osiedlu Łopiennik w 
Więcborku – wykonano utwardzenia drogi kostką betonową na odcinku ca 170 m. 
Założenia roku 2013 wykonano w całości. Kolejny etap inwestycji będzie 
kontynuowany w 2014 r.  

6. Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej na ul. Lipowej i częściowo 
Brzozowej w Więcborku – zadanie częściowo wykonane. Zakupiono niezbędny 
materiał (polbruk, wpusty uliczne, cement).  Roboty budowlane  zostaną 
przeprowadzone w 2014 r. 

7. Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni 
tłuczniowej do długości 1,200 km w obrębie geodezyjnym Zabartowo cz. dz. nr 38, 
Runowo Krajeńskie cz. dz. nr 252/1 - inwestycja zakończona w całości. 

8. Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: Dalkowo, Frydrychowo, 
Górowatki, Jastrzębiec, Nowy Dwór, Pęperzyn, Runowo Kraj., Sypniewo, 
Witunia, Zabartowo, Zakrzewek, Zakrzewska Osada, Zgniłka  – drogi zostały 
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utwardzone  gruzem budowlanym oraz dokonano niwelacji.  Większość zaplanowanych 
zadań wykonano. Realizacja utwardzenia drogi w Runowie Kraj. Będzie kontynuowana           
w 2014 r.  

9. Przebudowa oraz podniesienie standardu przestrzeni rynku miejskiego oraz części 
ciągu spacerowego (promenady) w Więcborku oraz zagospodarowanie i 
uporządkowanie terenów zieleni Placu Jana Pawła II z wyposażeniem w elementy 
małej architektury  – dokonano rewitalizacji części promenady i rynku w Więcborku 
(nowe utwardzenia i nawierzchnie, nowe nasadzenia zieleni i drzewostanu, nowa mała 
architektura, nowe oświetlenie uliczne oraz budowa wodotrysku (fontanny). Inwestycja 
zakończona  w całości. 

10. Utwardzenie placu przy świetlicy wiejskiej w miejscowości Lubcza – inwestycja 
zakończona  w całości. 

11. Wykup gruntów  – wykup zrealizowany. 
12. Modernizacja cmentarza komunalnego w Więcborku – zadanie częściowo 

wykonane. Wykonano ogrodzenie, zakupiono materiał na oświetlenie. Roboty 
budowlane zostaną dokończone  w roku 2014. 

13. Informatyzacja Urz ędu Miejskiego w Więcborku – inwestycja realizowana w trakcie 
roku w miarę potrzeb. 

14. Utwardzenie terenu przy budynku administracyjnym Urzędu Miejskiego w 
Więcborku – rezygnacja z inwestycji, zadanie przeniesione na rok 2015. 

15. Termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku – z uwagi na 
warunki atmosferyczne  i warunki umowy inwestycja przejściowa na rok 2014. Zadanie 
w trakcie realizacji. 

16. Zakup licencji pakietu biurowego MS OFFICE 2013 – uaktualnienie – inwestycja 
zrealizowana. 

17. Zakup licencji systemu operacyjnego WINDOWS 8 PRO – uaktualnienie – 
inwestycja zrealizowana. 

18. Zakup urządzenia do podtrzymywania zasilania (UPS) – inwestycja zrealizowana. 
19. Zakup ciężkiego samochodu pożarniczego dla OSP Więcbork – inwestycja 

zrealizowana. 
20. Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastyczną i niezbędną 

infrastruktur ę techniczną – z uwagi na warunki umowy inwestycja przejściowa na 
lata 2014/2015. Inwestycja w trakcie realizacji.  

21. Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy 
Więcbork – Budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie – dokumentacja – 
inwestycja zrealizowana. 

22. Zakup kotła c. o. z podajnikiem ślimakowym o mocy 50 KW na ekogroszek w 
Przedszkolu w Sypniewie – inwestycja zrealizowana. 

23. Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy 
Więcbork – inwestycja zrealizowana. 

24. Zakup mikrobusu 9 osobowego przystosowanego do przewozu osób 
niepełnosprawnych, w tym na wózkach inwalidzkich dla uczestników ŚDS w 
Więcborku oraz uczestników Klubu Samopomocy „DOMEK” w Więcborku – 
inwestycja zrealizowana. 

25. Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy 
Więcbork – Budynek Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Więcborku – inwestycja zrealizowana. 

26. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 Stycznia oraz części 
ul. Wyzwolenia w Więcborku – dokumentacja – inwestycja zrealizowana. 

27. Wykonanie punktu selektywnego zbierania odpadów – zadanie zrealizowane w roku 
2013. Zakupiono  kontenery/pojemniki komunalne do odpadów segregowanych. 
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28. Zakup licencji oprogramowania komputerowego do księgowania opłaty za 
gospodarowanie odpadami „Księgowość zobowiązań” oraz Uniwersalnego 
Programu Księgującego” – zakup dokonany. 

29. Zakup oprogramowania „GOMiG – Odpady” wraz z licencją na użytkowanie – – 
zakup dokonany. 

30. Budowa oświetlenia ulicznego na Osiedlu Piastowskim w Więcborku – zakończono 
inwestycję w roku 2013 – opracowano dokumentację techniczną. 

31. Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku - 
dokumentacja techniczna – zadania nie wykonano.  

32. Dofinansowanie Realizacja przeniesiona na rok 2015.wykonania przydomowych 
oczyszczalni ścieków – dofinansowania realizowane na bieżąco w miarę potrzeb 

33. Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork, w 
miejscowościach: Borzyszkowo, Jastrzębiec, Zakrzewek – zakończono inwestycję w 
roku 2013. Wykonano c.o. w Zakrzewku,  remont dachu w Jastrzębcu i 
termomodernizacji w Borzyszkowie. 

34. Remont i wyposażenie świetlic wiejskich w miejscowościach: Borzyszkowo, 
Czarmuń, Pęperzyn, Suchorączek, Witunia, Wymysłowo – inwestycja zrealizowana. 

35. Wyposażenie świetlicy wiejskiej w Zabartowie – inwestycja zrealizowana. 
36. Budowa i wyposażenie pola namiotowego w Lubczy – inwestycja zrealizowana. 
37. Budowa i wyposażenie wiaty na boisku w Nowym Dworze – inwestycja 

zrealizowana. 
38. Budowa strzelnicy w Więcborku – dokumentacja – zadanie zrealizowane. 
39. Doposażenie placu zabaw w Adamowie – zakupiono wykaszarkę spalinową oraz 

materiał (drewno) na posadowienie wiaty w roku 2014. 
40. Ogrodzenie boiska sportowego w Wituni – inwestycja zrealizowana. 
41. Budowa placu zabaw w Więcborku – wykonano plac zabaw na osiedlu Piastowskim 

w Więcborku. 
Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego – inwestycja 
zrealizowana. 
 

Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 5.657.204,10 zł, w tym wymagalne: 
2.744.094,15 zł. Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Więcborku dotyczą funduszu alimentacyjnego i ich windykacja powierzona została 
komornikowi sądowemu. Wyjaśnienia dotyczące rodzaju i ściągalności należności 
wymagalnych Urzędu Miejskiego w Więcborku omówione zostały w części dotyczącej działu 
756. Natomiast należności wymagalne w BOOS w Więcborku to kwota należnych płatności  

z tytułu odpłatności za pobyt w przedszkolu (3.269,60 zł), należności z tytułu usług (135,20 zł), 
należności od pracownika i byłego pracownika (8.667,80 zł).    

Zobowiązania według tytułów dłużnych na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 
18.515.941,98 zł.  Zobowiązania na dzień 31.12.2013 r. wynosiły ogółem 18.515.941,98 zł., 
co stanowi 44,86 % w stosunku do planowanych dochodów.  

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 8 radnych. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało  - 5 radnych 

Wstrzymało się od głosu    - 3 radnych 
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Kolejnymi punktami omówionymi przez Skarbnik Gminy Wi ęcbork, były uchwały: 

a) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
 
W przypadku roku 2014 zmiany dotyczą głównie dochodów i wydatków związanych  
z przyjętych zmianach w budżecie Gminy. Pozostałe zamiany dotyczą propozycji 
zmniejszenia planowanego na rok 2014  deficytu z kwoty 2.668.000,00 zł do kwoty 
2.100.000,00 zł. W konsekwencji zweryfikowaniu podlega załącznik przychodów  
i rozchodów, będzie też w związku z tym do zaciągnięcia mniejszy kredyt na sfinansowanie 
planowanego deficytu. Ponadto w przychodach i rozchodach pojawiają się dwie nowe 
pozycje tj. inne przychody nie związane z zaciągnięciem długu i w rozchodach również inne 
rozchody nie związane z zaciągnięciem długu. W jednej i drugiej pozycji widnieje kwota 
100.000,00 zł. Wprowadzenie tych kwot do załącznika przychodów i rozchodów 
podyktowane jest planowanym udzielaniem pożyczek z budżetu Gminy do kwoty 100.000,00 
zł , stowarzyszeniom i podmiotom, które określone są w ustawie o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie. Stowarzyszenia działające na terenie Gminy realizują również 
zadania własne Gminy, chodzi więc o wspomożenie pożyczkami zwrotnymi ich działalność. 
Inne zmiany, to propozycja ujęcia w wykazie przedsięwzięć na rok 2015 budowy chodnika  
w Wituni. Jest to inwestycja, która ma być realizowana w ramach Drogowej Inicjatywy 
Samorządowej. Na podobnych zasadach budowany był chodnik przy ulicy Pocztowej  
w Więcborku, gdzie udział Gminy wynosił 60% kosztów inwestycji. Kosztorys na chodnik  
w Wituni opiewa kwotę około 1.000.000,00 zł w związku z czym jest propozycja 
umieszczenia kwoty 600.000,00 zł w budżecie na rok 2015. Powyższa możliwość pojawiła się 
w związku z podpisaniem umowy na rekultywację składowiska odpadów stałych. Dochody na 
realizację tego przedsięwzięcia umożliwi ą budowę tegoż chodnika. Ostatnia ze zmian dotyczy 
przesunięcia z 2015 roku na rok 2014 kwotę 30.000,00 zł , jako zabezpieczenie środków na 
wykonanie dokumentacji na budowę oświetlenia w ciągu ulicy Gdańskiej.  
 
Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński odniósł się do kwestii pożyczek, jakie miałyby być udzielane 
Stowarzyszeniom stwierdzając, że w udzielenie takowej pożyczki w ciągu roku budżetowego 
będzie raczej trudno. Najczęściej podpisywanie umów następuje w połowie roku, potem 
jeszcze realizacja zadania i dopiero rozliczenie projektu. Zatem z oddaniem pożyczonych 
pieniędzy w ciągu danego roku będzie ciężko. Właściwym wydaje się wiec zapis, że oddanie 
pożyczki winno nastąpić w ciągu roku ale od momentu udzielenia pożyczki. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork odpowiedziała, że budżet musi być zbilansowany, więc sugestia 
radnego raczej nie wchodzi w grę. Warunkiem udzielenia pożyczki musi być jednak jej spłata 
w danym roku budżetowym. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że z racji tego, iż widoczna jest aktywność stowarzyszeń  
i ich chęć do podejmowania inicjatyw zrodził się zamysł wsparcia. Podjecie tajże uchwały 
pozwoli na opracowanie  regulaminu, który przedstawiony zostanie również radnym,  
a zawierać będzie wytyczne odnośnie możliwości skorzystania z tych środków. Wspólnie ze 
Skarbnik widzi nie tylko potrzebę pomocy Stowarzyszeniom ale również potrzebę pełnej 
kontroli kredytowanej przez Urząd Miejski inwestycji od etapu pisania wniosku, po 
rozliczenie. Poza tym o ile będzie to możliwe, to od starającego się o pożyczkę 
stowarzyszenia Urząd będzie brał weksle In blanco jako gwarancję spłaty. Burmistrz wskazał 
też, że cześć linii do pozyskiwania środków zewnętrznych  jest dla Gminy zamknięta, 
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natomiast mogą z nich korzystać stowarzyszenia. Należy też przyjąć, że udzielając pożyczki 
Gmina zyskuje podwójnie w postaci zwrotu udzielonego wsparcia oraz w postaci 
powiększenia majątku gminy – trwałego projektu realizowanego na terenie gminy  
i wmontowane w lokalną infrastrukturę.  
 
Radna Grażyna Witczak uznała, że pieniędzy jest mało, gdyż 100.000,00 zł to niewiele  
i wystarczy zapewne na jeden sensowny wniosek. Pytał w związku z tym, czy jest już 
ewentualnie jakaś przymiarka do wspomnianego powyżej regulaminu, żeby mieć orientację, 
jak ma wyglądać procedura. 
 
Generalnie jest on przygotowany, zweryfikował go Radca Prawny UM. Pozostały niewielkie 
poprawki i praktycznie po sesji, jeżeli radni wyrażą taką wolę… - mówiła Skarbnik Gminy.    
 
A dlaczego nie przed sesją? Czy ma to być znowu na zasadzie „zagłosujcie, uwierzcie,  
a dostaniecie dane później”. Burmistrz mówił o wnioskach na tzw. trwałe rzeczy, nie na 
miękkie, a ja myślę, że stowarzyszenia… Wiem, że Klub Motorowy próbował coś trwałego 
zrobić, Bractwo Kurkowe reszta, to raczej miękkie projekty   – radna Witczak. 
 
Kluby sportowe też chcą z tego korzystać i mają możliwość, to wykorzystać. Te możliwości 
generalnie są. Póki są chętni, to trzeba do nich wyciągnąć rękę. Kwota, o której mówi Pani 
Skarbnik, to jest ta kwota którą jesteśmy w stanie na tą chwilę wyasygnować bez utraty 
wartości wskaźników, które musimy zachować w budżecie – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Moja sugestia nie jest taka, by to blokować, tylko właśnie żeby nie było takich sytuacji, że 
pieniądze wystarczą na jeden projekt, a reszta będzie niezadowolonych. Żebyśmy mogli się 
np. zorientować, o jakie rodzaje projektów chodzi, czy jakie warunki będzie musiało dane 
stowarzyszenie spełnić, żeby móc o taką pożyczkę się starać – radna Witczak. 
 
Skarbnik Gminy stwierdziła, że głównie będą to realizacje zadań własnych – statutowych.  
 
Radny Stanisław Piłka uważał, że jest to forma doraźna, bo jeżeli jakieś stowarzyszenie 
dostałoby to 100.000,00 zł i nie musiało oddać to na pewno byłoby zadowolone ale każde 
stowarzyszenie wie, że tą pożyczkę trzeba oddać. 
 
W tym przypadku jest oszczędność na odsetkach – zauważył Przewodniczący Komisji. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy budowa chodnika w Wituni będzie przeprowadzona 
według projektu dokumentacji, która sporządzona była wcześniej na kwotę 1.500.000,00 zł   
i z tego 60% udziału Gminy, czy  planowane wykonawstwo sposobem gospodarczym i 60%. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że z tego, co wie wartość tej inwestycji został 
odchudzona. Liczy się na to, że około 600.000,00 zł  powinno wystarczyć. Kosztorysowo 
wychodzi około 1.000.000,00 zł ale istnieje szansa, że ok. 20% - 30% jeszcze spadnie  
w przetargu. W przypadku Drogowej Inicjatywy Samorządowej przetarg organizuje tylko 
Zarząd Dróg Wojewódzkich i przetarg ten organizowany jest na pewną ilość inwestycji  
w całym województwie. Zarząd musi zachować całą obowiązująca procedurę z wszystkimi 
przypisanymi jej rygorami, niemniej Burmistrz uważał, że można byłoby ten chodnik zrobić 
za połowę tych środków  i lepiej. Chodnik na pewno jest tam potrzebny. Gmina otrzymała 
95% kwoty dofinansowania do rekultywacji składowiska śmieci stąd też uwolniona została ta 
kwota i jest też zamiar zrealizowania tego „php-owskiego chodnika”. Burmistrz wspomniał 
też, że jest po rozmowie z Dyrektorem ZDW, który jest również za wykonaniem tego zadania 
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/ze strony ZDW też musi być zabezpieczona odpowiednia ilość środków/ i  prosił, aby po 
pozytywnej opinii Rady Miejskiej w Więcborku do 15 września zgłosili ta inwestycje, tak by 
mogli ująć ją do wykonania na kolejny rok.  
 
Radny Wilczyński chciał wiedzieć, czy jeżeli chodzi o ulicę Gdańską w Więcborku ma się 
na myśli tylko wykonanie chodnika, czy chodnika i oświetlenia. 
 
Burmistrz Wi ęcborka podał, że na razie mowa jest tylko o oświetleniu. Dodał też, że 
Skarbnik gminy stara się ostrożnie podchodzić do tematu. Po rozstrzygnięciu przetargu na 
targowisko pojawiły się pewne skromne rezerwy i stwierdzono, że w roku bieżącym warto 
byłoby chociażby wykonać dokumentację techniczną, a w przyszłym roku swobodnie wpisać 
w zadania inwestycyjne wykonawstwo. Co zaś do chodnika, to uważa, że jego budowa przy 
zaporowych warunkach, jakie dyktuje ZDW, to byłaby to rozrzutność tym bardziej, że można 
dotrzeć bez problemu do poszczególnych miejsc.  
 
Przewodniczący RM pytał, czy uda się też wykonać w roku 2015 modernizację w Miejsko - 
Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedziała, że jeszcze nie ma w tej chwili gotowego 
kosztorysu. Konkretne rozmowy w temacie odbędą dopiero po jego wykonaniu. 
 
Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję. 
 
Obecnych 8 radnych. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 6 radnych 
Wstrzymało się od głosu    - 2 radnych 

 
Opinia pozytywna 
 
 
 

b) zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2014. 
Zmiany dotyczyły: 
 
1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0830 o kwotę 840,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu odpłatności za wznowienie kamieni 
granicznych. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0470 o kwotę 6.600,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu opłat za użytkowanie wieczyste. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75075 § 2007 o kwotę 18.804,00 zł. dokonano z 
uwagi na otrzymane z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu dofinansowanie zadania pn.: 
„Organizacja i przeprowadzenie festynu „Więcbork dla Dzieci” w dniu 01.06.2013 r.”. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75601 i 75615 § 0910 dokonano z tytułu wpływu 
odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków od osób fizycznych i prawnych. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75616 § 0370 o kwotę 2.300,00 zł. dokonano z 
tytułu przewidywanego większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu opłat od 
posiadania psów. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75618 § 0460 o kwotę 300,00 zł. dokonano ze 
względu na wpływ środków finansowych z tytułu opłaty eksploatacyjnej. 
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7. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75814 § 0920 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano 
ze względu na niższy niż planowano wpływ dochodów z tytułu odsetek bankowych.  

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80103 § 0690 o kwotę 200,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków za wystawienie duplikatów dokumentów. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80103 § 0750 o kwotę 710,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 128,00 zł. 
dokonano z tytułu wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zaliczki na 
wynagrodzenie dla kuratora. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 1.000,00 zł. 
dokonano z tytułu wpływu środków finansowych za pobyt w DPS. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85295 § 0970 o kwotę 100,00 zł. 
dokonano z tytułu wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zasiłku na 
dożywianie. 

13. Zwiększenia w dziale 600 rozdział 60016 § 4300 o kwotę 35.000,00 zł 
dokonano z przeznaczeniem sfinansowania usług w zakresie utrzymania dróg gminnych 
(awarie przepustów drogowych, wałowanie dróg gruzowych, remonty i konserwacja 
kanalizacji deszczowych   oraz  koszenie  poboczy  dróg  gminnych   w miejscach 
niebezpiecznych powodujących zagrożenie). 

14. Zwiększenia w dziale 600 rozdział 60016 § 4210 o kwotę 35.000,00 zł. 
dokonano z przeznaczeniem sfinansowania materiałów drogowych w zakresie utrzymania 
dróg gminnych, (materiały drogowe do utrzymania prawidłowej przejezdności) oraz 
budowy podjazdu dla osób niepełnosprawnych do USC. 

15. Zwiększenia w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 o kwotę 60.000,00 zł. 
dokonano z przeznaczeniem sfinansowania remontu dróg gminnych poprzez nałożenie 
nowej nakładki bitumicznej:  
− w miejscowości Więcbork (Osiedle Słoneczne - łącznik ul. Słonecznej z ul. Górną),  
− w Wituni (droga wokół placu zabaw o nierównej nawierzchni brukowej)  
− w Runowie (w kierunku Osiedla „Runówko”, nakładka bitumiczna na istniejącej 

skorodowanej nawierzchni asfaltowej. 
16. Zmiany planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 71095 § 6050 i 6059 

dotyczących wykonania zadania pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w 
Więcborku” dokonano w związku z rozstrzygnięciem przetargu nieograniczonego za 
wykonanie ww. zadania. 

17. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4210 o kwotę 20.000,00 
dokonano z tytułu zapewnienia środków finansowych na zakup materiałów 
przeznaczonych na remont łazienki w budynku UM, wyposażenie biura skarbnika gminy 
oraz biura referatu finansowego w meble biurowe. 

18. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75023 § 6050 o kwotę 
15.000,00 zł. dotyczących wykonania zadania pn.: Termomodernizacja budynku Urzędu 
Miejskiego w Więcborku”, dokonano z tytułu otrzymania decyzji Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego nakazującej wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych do 
budynku UM w Więcborku. 

19. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 150.000,00 zł. 
dokonano w związku ze zmniejszonymi kosztami obsługi długu. 

20. Uruchomienie rezerwy w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 57.222,00 zł. dokonano 
celem sfinansowania zadań ujętych w niniejszych zmianach budżetu gminy. 

21. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90001 § 6050 o kwotę 
30.000,00 zł. dotyczących wykonania zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 
przyłączami, przepompownią ścieków i zasilaniem energetycznym we wsi Witunia, Gmina 
Więcbork” podyktowane zostało robotami dodatkowymi polegającymi na wykonaniu 
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dodatkowych przyłączy, sfinansowaniu prac geodety oraz wykonania projektu 
zamiennego. 

22. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90015 § 6050 o kwotę 
30.000,00 zł. dokonano w wyniku wprowadzenia do realizacji nowego zadania 
inwestycyjnego pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w 
Więcborku - dokumentacja techniczna”. 

23. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92116 § 2480 o kwotę 3.300,00 zł. 
dokonano w związku ze zwiększeniem dotacji dla Miejsko – Gminnej Biblioteki 
Publicznej celem sfinansowania zakupu przez ww. instytucje zestawu komputerowego, 
krzesła i stołu w ramach projektu dofinansowanego z LGD. 

24. Zmian pomiędzy rozdz. 92109 a 92695 § 4210 o kwotę 860,00 zł. dokonano na 
podstawie Uchwały Zebrania Sołeckiego Sołectwa Czarmuń z dnia 15.05.2014 r. 
dotyczącego przeznaczenia środków finansowych w ramach Funduszu Sołeckiego na 
zakup piłko chwytów na boisku w Czarmuniu. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Wilczyński zwrócił uwagę na zwiększony plan dochodów z tytułu opłaty od posiadania 
psów. Pytał, czy jest to wynikiem aż takiej poprawy ściągalności tej opłaty. 

 

Skarbnik Gminy Wi ęcbork zauważyła, że na pewno kwota z tego tytułu jest 
nieporównywalnie wyższa niż do tej pory / ok. 1.200,00 zł wpływu/. Wpływ na to miało 
niewątpliwie wysokość kwoty opłaty uchwalona przez Radę ale również działania Referatu 
Rolnictwa /…/ w kierunku zebrania informacji o ilości psów na terenie gminy w postaci kary 
zgłoszeniowej dostarczonej do każdego gospodarstwa domowego.  

 

Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że bardzo cieszy się z tych działań Referatu. Dzięki nim 
będzie sporządzona aktualna baza psów. Z tego, co wie przygotowywany jest też projekt 
dotyczący ochrony zwierząt, który na właścicielach psów będzie wymuszał zaczipowanie psa. 
Mając taką bazę, będzie wiadomo ile tych psów jest i kogo za nie dopełnienie obowiązku 
oznakowania ścigać. 

 

Radny Stanisław Piłka potwierdził, ze obniżenie stawki opłaty było właściwym posunięciem 
czym świadczą chociażby głosy mieszkańców sołectwa, którego jest sołtysem. 

 

Radny Wilczyński pytał ile nakładki bitumicznej i gdzie będzie położone za kwotę  
60.000,00 zł, o której mowa w zmianach. 

Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że mają to być nowe odcinki nawierzchni na drogach: 
Osiedla Słonecznego – łącznik ul. Słonecznej z ul. Górną, Wituni /droga wokół placu zabaw/, 
Runowo – Osiedle Runówko. 

 

Radna Grażyna Witczak pytała, z czego wynika zmian decyzji odnośnie oszczędności  
z targowiska tzn. m.in. przeniesienie ich na zmniejszenie deficytu itd. Czy wynika to z jakiś 
współczynników, że deficyt musi zostać zmniejszony. 
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Nie jest tajemnicą, że planowanie budżetów w oparciu o stałe deficyty nie jest najlepszym 
rozwiązaniem. W którymś momencie ten deficyt musi być sfinansowany. Tak, jak w ubiegłym 
roku mieliśmy sporą nadwyżkę, więc część jej może pójść na sfinansowanie deficytu,  
a pozostałą część nadwyżki trzeba skredytować. Raczej musimy zmniejszać nasze zadłużenie,  
a nie je utrzymywać, bądź powiększać. Chodzi o zachowanie dyscypliny – mówiła Skarbnik 
Gminy Wi ęcbork. 

 

A co będzie jeżeli pojawią się roboty dodatkowe na targowisku? Będziemy zwiększać deficyt? 
Póki co jeszcze się nie zdarzyło, żeby się odbyła jakaś inwestycja, żeby nie było dodatkowych 
kosztów  - radna Witczak. 

 

Myślę, że tutaj jest wszystko uwzględnione. Nie przewidujemy zwiększenia – Skarbnik 
Gminy. 

 

Burmistrz Wi ęcborka dodał, że konstruując budżet wspólnie ze Skarbnik gminy są 
zobligowani do zabezpieczenia wszystkich środków własnych na wszystkie wykonywane 
inwestycje. Dopiero po ich wykonaniu następuje zwrot tych środków. Przy planowaniu trzeba 
ująć kwoty kosztorysowe zadań. Swego czasu Sępólno Krajeńskie wprowadzało do planu 
budżetu dużo inwestycji uwzględniając z wyprzedzeniem oszczędności, które mogą wystąpić  
w ramach przeprowadzanych przetargów. Taką metodę działania zakwestionowała Regionalna 
Izba Obrachunkowa. Teraz, kiedy mamy już za sobą przetargi, wiemy że są oszczędności.  
W dniu poprzedzającym Komisję, odbyło się spotkanie w UM z wykonawca, inspektorami 
nadzoru i projektantem zadania wykonywanego na targowisku miejskim. Na pewno jakieś 
dodatkowe prace będą ale tylko w momencie, kiedy będą ona na prawdę uzasadnione. Poza 
tym Gmina chce wiedzieć wcześniej o ewentualnych pracach dodatkowych, tak by mógł się do 
nich ustosunkować projektant i nadzór inwestorski.  

 

Radna Grażyna Witczak  dopytywała, czy Gmina uzyskała gratyfikację odnośnie 
dodatkowych kosztów, jakie wynikły przy realizacji zadania na plaży miejskiej. 

 

Nie – Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Ale próby były podejmowane – radna Witczak. 

 

Burmistrz Wi ęcborka wskazał, ze rozmawiano w tym temacie zarówno z wykonawcą, jak  
i projektantem ale sytuacja wygląda tak, jak przedstawiała to ostatnio „Gazeta Prawna”, która 
ubolewała nad tym, że generalnie samorządy nie mają możliwości prawnych pociągnąć do 
odpowiedzialności projektanta. 

 

Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję. 

Obecnych 8 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 6 radnych 
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Wstrzymało się od głosu   - 2 radnych 

 

  

Kolejnym zrealizowanym punktem było rozpatrzenie wniosku złożonego przez Radę 
Rodziców Oddziału Przedszkolnego w Borzyszkowie w sprawie dofinansowania kosztów 
remontu Sali pomocniczej w tejże placówce. 

Pismo stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/. 

 

Ponieważ wszyscy radni otrzymali kserokopię pisma wraz z zaproszeniem na posiedzenie 
Komisji, Przewodniczący Komisji poprosił, by do niniejszej kwestii ustosunkował się 
Burmistrz Wi ęcborka, przedstawiając ewentualne możliwości w tym zakresie. 

 

Burmistrz Wi ęcborka podał, że problem ten jest mu znany i na najbliższy piątek o godz. 9:00 
zaplanowana została wizja lokalna w Oddziale Przedszkolnym. Jeżeli któryś z radnych jest 
zainteresowany, to zaprasza do udziału w tejże lustracji. Wizja ma na celu dokonanie oceny  
i wstępnego skalkulowania kosztów niezbędnych prac. Dopiero potem będzie można 
powiedzieć o możliwościach wsparcia inicjatywy. 

 

Przewodniczący Komisji  uznał zatem, że do zagadnienia Komisja powróci na kolejnym 
posiedzeniu. 

 

W sprawach różnych Przewodniczący Komisji przedstawił kolejne pismo dotyczące 
remontu – przebudowy kanalizacji deszczowej i sanitarnej oraz remontu ciągu pieszo-
rowerowego przebiegającego przez Osiedle BoWiD i umieszczenia powyższych zadań  
w budżecie roku 2014 wykonania dokumentacji technicznej, a w budżecie roku 2015 
wykonania ww. zadania.  

Pismo stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

 

W tej kwestii Przewodniczący Komisji  poprosił również Burmistrza Wi ęcborka o zajecie 
stanowiska. 

Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że od wielu lat mieszkańcy Osiedla BoWiD wnioskują  
o wyremontowanie ciągu, który przebiega pomiędzy blokami. Od wielu lat również radny 
Kuszewski o zlikwidowanie zapadliska przy wspomnianym powyżej ciągu, które pomimo 
napraw odnawia się. Prawdopodobnie jest to spowodowane awarią kanalizacji deszczowej,  
w wyniku której następuje wypłukiwanie i połączenie tych substancji odciekowych. Jest to też 
przypuszczalnie przyczyna wypływania nieczystości przy studzience za garażami, przy  
ul. I Armii Wojska Polskiego. jeżeli to byłoby zrobione, to zgodnie z pismem, o którym mowa, 
do wykonania nawierzchni dołożą się poszczególni zainteresowani się dołożą finansowo.  

 

Przewodniczący Komisji  powiedział, że Burmistrz przedstawił sytuację ale chciałby wiedzieć, 
czy coś z zawartych piśmie wniosków zostanie ujęte w budżecie, czy też nie. 
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Skarbnik Gminy Wi ęcbork włączając się do dyskusji pytała, o jakich w ogóle kwotach jest tu 
mowa. 

Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że dokumentacji technicznej nie trzeba sporządzać, bo 
jest to jedynie remont istniejącej sieci. 

 

Wniosek jest jednak na dokumentację techniczną – Przewodniczący Komisji. 

 

Trzeba w ogóle sprawdzić, czy projekt w tym przypadku jest potrzebny – mówiła Zastępca 
Burmistrza Wi ęcborka. 

 

Burmistrz Wi ęcborka zapewnił, że temat zgłębi i na kolejnej Komisji przekaże swoje 
ustalenia. 

 

Radna Witczak pytała, czy jeżeli zostanie udowodnione, że rzeczywiście jest podłączenie  
w budynku, to czy ta jednostka, która to wykonała zostanie pociągnięta do odpowiedzialności 
finansowej. Cyt. „ Jednostka istnieje i żeby było śmieszniej podlega Burmistrzowi. 
Najprawdopodobniej pewne budynki na ul. Gdańskiej są podłączone, nawet nie za wiedzą  
i zgodą, a za nakazem pewnego byłego szefa podległej Panu Jednostki” – koniec cytatu.  ” 

 

Nie wiem, jeżeli jest faktycznie coś nie tak, to jest to sprawa dla prawnika. będę starał się 
zgodne z prawem wyciągnąć konsekwencje – Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Ostatnim tematem poruszonym w tym punkcie posiedzenia był wniosek przedłożony przez 
Kierownika Referatu Inwestycji /…/ UM p. Michała Bąk w sprawie przekształcenia 
budynku po byłym oddziale Przedszkolnym w Runowie Krajeńskim na lokale w części 
socjalne i komunalne.  

W chwili obecnej budynek jest pustostanem. Propozycją Burmistrza Więcborka, która 
omawiana była już w szerszym gronie m.in. z sołtysem Runowa Krajeńskiego, jest by ten 
obiekt przeznaczyć na budynek wielorodzinny . według wstępnych ustaleń można byłoby 
urządzić tam trzy - cztery mniejsze lokale. W danym czasie jest bardzo duże zapotrzebowanie 
zarówno na lokale socjalne, jak i komunalne, a takowych gmina nie ma. Występują też 
przypadki, kiedy prywatni właściciele domów, w których lokale wynajmują mieszkańcy 
Więcborka zwracają się do Gminy, by ta zgodnie z nakazem sadowym zapewniła lokal 
socjalny ale takowych lokali nie ma. W budżecie ujęta jest kwota na dokumentację, na chodnik 
na ulicy Gdańskiej, gdyby zrobił zapytanie ofertowe i byłyby w ramach tej kwoty 
oszczędności, to można byłoby ewentualnie jeszcze w tym roku wykonać dokumentację na 
zmianę sposobu użytkowania budynku. Można byłoby w takim układzie np. przygotować dwa 
lokale socjalne i dwa komunalne, czy dwa komunalne jeden socjalny. Te ostatnie kwestie 
uregulowały by odrębne uchwały. W związku z powyższym wnosi się do Komisji o opinię  
w sprawie przekształcenia  sposobu użytkowania przedmiotowego obiektu.    

Przewodniczący Komisji  pytał, co na to sołtys sołectwa Runowo Krajeńskie.  

Sołtys generalnie był za takim rozwiązaniem, choć chętniej widziałby tam świetlicę wiejską – 
p. Bak. 
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Zdaniem radnej Witczak  skoro jest tendencja do zbywania mieszkań komunalnych, to niech 
to będą mieszkania socjalne. Byłby to jakiś straszak i nie trzeba było płacić za niektórych. Oby 
też nie stało się tak, jak w przypadku Pęperzyna i Gmina nie wpakowała tam tyle środków, że 
ostatecznie zrobi się z tego luksusowe mieszkanie socjalne. 

 

Komunalne możemy, bo w Zarządzeniu jest, że do któregoś roku jest zakaz sprzedaży 
mieszkań komunalnych – p. Bąk 

 

Ja byłabym jednak za lokalami socjalnymi – radna Witczak. 

 

Lista oczekujących na mieszkanie zawiera nazwiska chyba siedemdziesięciu pięciu osób. 
Obecnie mamy tylko trzy lokale socjalne – p. Bąk. 

 

Jak je nazwiemy, tak je nazwiemy – radny Wilczyński. 

 

Nie jest to obojętne, gdyż lokale socjalne, a komunalne różni standard wykończenia – radna 
Witczak. 

 

Radny Ireneusz Balcer był również, aby w tym budynku przygotowano lokale socjalne.  
Z komunalnymi jest  później tylko problem. Z socjalnymi mieszkaniami jest problem, a gdyby 
takowe powstały byłby argument – alternatywa ewentualnego przekwaterowania dla niektórych 
mieszkańców. 

 

Radna Witczak pytała, czy wiadomo ile jest takich sytuacji, gdzie gmina płaci za wynajęcie 
mieszkania nie mając możliwości przyznania lokalu socjalnego.  

 

Aktualnie płacimy dwóm osobom fizycznym i spółdzielni za niedostarczenie lokalu socjalnego 
– odpowiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Więc trzy lokale potrzebujemy na pewno – radna Witczak. 

Są jeszcze na pewno dwa wnioski – dopowiedziała Zastępca Burmistrza.  

 

Są też lokale komunalne, gdzie zachodzi konieczność przesiedlenia rodzin. Taki przypadek jest 
chociażby w Zakrzewskiej Osadzie – p. Bąk. 

 

Radna Witczak wskazywała na przypadki, gdzie np. osoba wybudowała sobie dom, a nie 
wymeldowała się z zajmowanego mieszkania komunalnego. Są też przypadki, gdzie osoby nie 
przebywają w Polsce, bo pracują za granicą. Pytała, czy tych rzeczy też nie da rady 
zweryfikować. 
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To, co mają na stałe wyemigrować do Anglii? Muszą mieć gdzie wrócić – Burmistrz 
Więcborka 

 

Radny Wilczyński sugerował, że należałby się tej sprawie przyjrzeć i spróbować odzyskać 
niektóre mieszkania.   

 

Tak, ale kiedy główny najemca umiera pozostają osoby zameldowane, a żeby je eksmitować, to 
musimy mieć gdzie – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Zdaniem radnego Wilczyńskiego Komisja zajmująca się przydziałem mieszkań powinna też 
zając się przypadkami, gdzie najemca umiera, wyprowadza się itp. Jej zadaniem powinno być 
również odzyskanie tych mieszkań. Prosił, by zobligować przedmiotową Komisję do 
pilnowania porządku i w tym zakresie. 

 

Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania wniosku  
w sprawie rozpoczęcia procedury przekształcenia obiektu w Runowie Krajeńskim na 
mieszkania 

 

Obecnych 8 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem wniosku głosowało - 7 radnych 

Wstrzymał się od głosu      - 1 radny 

 

Opinia pozytywna 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodniczący Komisji 
    Budżetu i Finansów 

                                                                                                       

                                                                                                 /-/    Henryk Szwochert 

 

 

  


